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Fotografická kronika (pokra ování na stranách 23 a 24) 

Lud k Richtr je skute ným loutká ským pojmem. A jeho p edstavení 
Kejklí  pat í k nejstarším mezi profesionálními divadly. Hraje ho 
už 24 let a dokonce podle n j pojmenoval své divadlo. 

Byst i tí loutká i z stávají v rní marionetám. Do pohádky O t ech 
Kašpárcích dokonce principál Mirek Machá ek vy ezal dva nové.  

Liduš ino divadlo p ivezlo pohádku P íb hy meláka Brundibára a je 
t eba s lítostí dodat, že pro nás bylo mírným zklamáním. Laciné vtipy 
se sice d tem líbily, ale podle našeho názoru byly zbyte né. 

Semtamfór Slavi ín je mezi divadly mladou, dravou štikou.  
Nehraje jen pohádky, u nás byl už i s detektivkou. Na Dnech 
loutkového divadla se p edstavil Povídáním o pejskovi a ko i ce. 

Mat j Kopecký je sázka na jistotu. Jak by také ne, jejich rod se v nu-
je loutká skému um ní už od 18. století. 

Koncert Ireny Budweiserové v rámci festivalu Podblanický hudební 
podzim byl naopak vynikající. S kapelou Blue Soul p ivezla do  
Byst ice skv lou muziku i dobrou náladu. 



3ÚVODNÍK 

Vážení tená i, 

nastává as adventu. Období, kdy  
bychom m li nejen gruntovat naše 
p íbytky a hore n  shán t váno ní
dárky, ale p edevším období, kdy  
bychom se m li zastavit a sami se  
vymanit z našeho každodenního  
stresu. Proto pro vás na letošní rok 
p ipravilo m sto Byst ice celou adu 
p edváno ních akcí jako výstavu  
betlém , adventní koncerty nebo  
rozsv cení váno ních strom
v Byst ici a p ilehlých osadách.  

Je sice pravda, že moderní doba sp je k všeobecnému  
urychlování, konzumnosti a k nekontrolovatelnému nár stu 
informací. To ale p eci neznamená, že bychom pod tlakem 
tohoto prost edí m li zapomínat na takové v ci, jako jsou 
p átelství nebo vlídnost k druhým. V nujme tedy v tomto 
období svému okolí více úsm v  a p enášejme na n j sv j
vnit ní klid ast ji než kdy jindy. 

S p íchodem Vánoc bych si vám pak dovolil pop át  
p edevším hodn  zdraví, sváte ní pohody a co nejvíce  
radosti. Vánoce by pro vás m ly být i zdrojem odpo inku 
a znovu upevn ní vnit ní síly.  

Zvláštní p ání pak sm uji všem t m tená m, kte í tyto 
svátky z jakýchkoliv d vod  nemohou oslavovat v kruhu  
rodinném nebo se svými p áteli. T mto tená m p eji, aby 
se v nastalé situaci nikdy necítili osamoceni a pokud ano, tak 
aby alespo  v ili, že je v myšlenkách vždy n kdo s nimi. 

Spole nost není založena jen na individuálních výkonech  
lidí, kte í se vzájemn  ovliv ují a musí vedle sebe žít.  

lov k je tvor spole enský, a tak by bylo dobré, aby v zájmu 
celku se lidé sdružovali, bavili a vytvá eli nové hodnoty. 
M sto Byst ice se vám k tomuto úsilí bude ur it  snažit  
vytvo it vhodné zázemí.  

Do nového roku 2014 vám tedy p eji co nejpevn jší zdraví, 
spokojenost a hodn  životních i pracovních úsp ch .

Váš starosta Daniel Št pánek 

Váno ní slovo starosty 
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Uzáv rka p íštího ísla je 20. prosince 2013 

P ísp vky do Hlasu Byst ice posílejte na adresu:  
hlasbystrice@seznam.cz 

Nemáte-li možnost použít e-mail, m žete p ísp vky  
p inést osobn  do redakce Hlasu Byst ice (U Jelena)  

v pond lí od 12 do 17 hodin  
nebo po telefonické domluv  (731 575 072)  

kdykoliv v pracovní dob  redakce. 

(Fotografie nevkládejte do textu, ale p iložte je  
jako samostatný soubor v co nejlepší kvalit .) 
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Ve st edu 13. listopadu 2013 se sešlo Zastupitelstvo m sta Byst ice 
na mimo ádném zasedání k projednání bodu „Poskytnutí p j ky 
z rozpo tu m sta Byst ice spole nosti Služby Byst ice, s.r.o. na 
krytí neuznatelných náklad  a spoluú asti na dotaci k nákupu 
svozového auta“. Tento bod bylo t eba projednat do 20. listopadu 
z d vodu v asného doložení všech podklad  pro administraci 
projektu.  

Služby Byst ice s.r.o. získaly v letošním roce dotaci z Opera ního 
programu Životní prost edí na nákup svozového auta a po ízení 
kontejner . Svozové auto by krom  svozu velkoobjemových 
kontejner  m lo být využíváno také ke svozu separovaného odpadu. 
V rámci smlouvy s m stem Byst ice schválilo zastupitelstvo 
m sta poskytnutí bezúro né p j ky Službám Byst ice s.r.o. ve 
výši 1 176 737 K  na pokrytí neuznatelných náklad  a spoluú asti 
na dotaci k nákupu vozu. Desetiprocentní spoluú ast projektu je 
ve výši 337 292 K , projektové p ípravy vyšly na 139 385 K ,
neuznatelné náklady jsou pak na kontejner na su  ve výši 
48 000 K  a DPH ve výši 652 060 K .

Služby Byst ice se tuto ástku zavazují m stu vrátit ve ty ech 
splátkách. V p íštím roce by Služby vrátily m stu ástku 
600 000 K , v letech 2015 a 2016 by zaslaly po dvou set tisících 
a v roce 2017 by došlo k doplacení zbylé ástky. Pokud by  
spole nost Služby Byst ice s.r.o. nedodržela termín splatnosti 
nebo výši n které ze splátek, je m sto oprávn no žádat splacení 
celé p j ky najednou. 

Dalšími body, které projednalo Zastupitelstvo m sta Byst ice, 
byly vstup m sta Byst ice do Svazu m st a obcí R, dodatek . 2 
ke smlouv  o dílo na akci „Nástavba na jídelnu ZŠ v Byst ici“,  
rozpo tové opat ení . 5/2013, smlouvy na poskytnutí finan ních 
transfer  z rozpo tu m sta v roce 2013, smlouva o poskytování 
a ú asti na financování sociálních služeb Pe ovatelskou službou 
okresu Benešov, chodník Jírovice - Jarkovice, zadání územního 
plánu m sta Byst ice a jednotlivé sm ny a odkupy pozemk .

Svaz m st a obcí eské republiky je dobrovolnou, nepolitickou 
organizací, založenou jako zájmové sdružení pro jednotlivé obce 

R. Hlavními cíli svazu je obhajovat spole né zájmy a práva 
m st a obcí a vytvá et samosprávnou demokracii ve ve ejné 
správ . Svaz se podílí na p íprav  zákon , vzd lává zastupitele 
a zajiš uje svým len m legislativní servis. M sto Byst ice se do 
Svazu m st a obcí eské republiky p ihlašuje op t po více než 
desetileté p estávce. 

Dodatek . 2 ke smlouv  o dílo na akci „Nástavba na jídelnu ZŠ 
v Byst ici“ op t p edkládá reálný vývoj stavby. V dodatku se  
objevují n které uznané vícepráce, ale také mén práce. Oproti 
o ekávané cen , narostla cena p i bourání stropní konstrukce. P i
projektování nebylo možné otev ít st echu, aby do stavby nezatékalo, 
a proto se nákladn jší bourání keramických tvarovek objevilo  
jako vícepráce. Do mén prací se naopak odrazila zm na fasády 
na schodišti. Dodatkem . 2 se cena zvyšuje o 151 778 K .

Rozpo tové opat ení . 5 navyšuje p íjmy o jednotlivé dotace 
a zvýšený odvod z výherních hracích p ístroj . V položce výdaje 
se objevuje poskytnutá p j ka Službám Byst ice s.r.o., náklady 
na volby do Poslanecké sn movny Parlamentu R a zpracování 
projektové dokumentace na intenzifikaci OV v Byst ici. 

Finan ní transfery jsou ur eny p edevším na sport. TJ Sokol 
Drachkov získal 20 727 K  na opravu zatopené studny, SK Byst ice 
20 000 K  na sv telnou tabuli, TJ Sokol Nesva ily 10 000 K  na 
nákup sportovních pot eb, SRPDŠ 25 000 K  na dopravu pro  
naše školáky v rámci lyža ského zájezdu a Hokejový klub Byst ice 
20 000 K  na pronájem ledové plochy zimního stadionu 
v Benešov .

M sto Byst ice dále schválilo uzav ení Rámcové smlouvy 
o poskytování a ú asti na financování sociálních služeb 
s Pe ovatelskou službou okresu Benešov. Smlouva byla uzav ena 
za stejných podmínek jako v roce 2013. Projednáno a schváleno 
bylo také zadání Územního plánu m sta Byst ice. Ve v ci
chodníku Jírovice - Jarkovice p edložil starosta m sta stanovisko 
projektanta Ing. Tichovského, který se vyjád il, že smysluplná 
úprava projektové dokumentace na I. etapu chodníku není možná 
do 6 milion  korun s DPH. Zastupitelstvo m sta tak revokovalo 
své p edchozí usnesení a jednohlasn  p ijalo návrh úpravy  
projektové dokumentace na stavbu do výše 10 milion  korun. 

V rámci diskuse se nejvíce projednávalo téma Komise pro osady, 
kolaudace vodovodu v Božkovicích a informovanost ob an  na 
webových stránkách m sta a ve zpravodaji Hlasu Byst ice. 

Zastupitelé se záv rem usnesli, že další jednání zastupitelstva 
m sta prob hne ve st edu 11. prosince a na programu jednání 
bude rozpo et m sta na rok 2014. 

Mgr. Daniel Št pánek 

Zprávy ze zastupitelstva 

Ob anská komise informuje 
V listopadu oslavili kulaté jubileum tito ob ané: 

Helena Peterková                 Tvoršovice                     75 let 
Marie Hrušková                   Byst ice                         80 let 
Vlasta Pešková                     Hlivín                            80 let 
Marie Jiráková                     Mokrá Lhota                  85 let 
Božena Haasová                   Byst ice                         85 let 
Václav Mra ek                     Byst ice                         85 let 

Všem oslavenc m p ejeme hodn  zdraví, pohody a životního elánu! 

Za Ob anskou komisi Marie Neradová 

Rada m sta Byst ice se od listopadového vydání Hlasu Byst ice 
sešla ke svému jednání celkem ty ikrát, a to 23. 10., 6. 11., 20. 11. 
a 4. 12. 2013. 

Vzhledem k p ipomínkám tená , že zve ej ování jednotlivých 
usnesení z jednání rady je zbyte né a zabírá v našem periodiku 
prostor, který lze využít smyslupln ji, nap íšt  nebudeme tato 
usnesení uve ej ovat a p ipomínáme, že podrobné zápisy ze  
zasedání rady jsou všem zájemc m k dispozici na webových 
stránkách m sta Byst ice v sekci Radnice, položka menu Rada 
m sta Byst ice.

PaN 

Rada m sta Byst ice 
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M S T S K Ý  Ú A D  B Y S T I C E
Dr. E. Beneše 25, 257 51 Byst ice

Tel: 317 793 217 (570) – úst edna, 317 793 218 – starosta, Fax: 317 793 209 
e-mail: podatelna@mestobystrice.cz , I O: 00231525 DI : CZ-00231525  

V Byst ici dne 02.12.2013

I N F O R M A C E 
o konání ádného ve ejného zasedání zvoleného Zastupitelstva m sta Byst ice

      M stský ú ad Byst ice v souladu s ustanovením § 93 odst. 1 zákona . 128/2000 Sb., o obcích (obecní 
z ízení), v platném zn ní, informuje o konání ádného zasedání Zastupitelstva m sta Byst ice, svolaného  
starostou m sta Byst ice v souladu s § 103 odst. 5 zákona o obcích.

Místo konání: M stský ú ad Byst ice, Dr. E. Beneše 25, Byst ice – zasedací místnost 
Doba konání: St eda  11. prosince  2013 od 16:00 hodin

Navržený program: 
1. Zahájení ádného zasedání Zastupitelstva m sta Byst ice
2. Kontrola usnesení z mimo ádného zasedání zastupitelstva konaného dne 13.11.2013 
3. Volba ov ovatel  zápisu
4. Volba návrhové komise
5. Schválení programu
6. Rozpo tové opat ení . 6/2013
7. Zám r bezúplatného p evodu ásti pozemku pp . 381/24, 381/16 a 357/22 v k. ú. Božkovice do

vlastnictví m sta Byst ice od Ú adu pro zastupování státu ve v cech majetkových, Praha  
(cesta Božkovice - Tožice)

8. Smlouva o provozování sb rného dvora
9. Dodatek . 1 ke Smlouv  o zajišt ní financování akce „Sejdeme se na h išti – centrum volno asových

aktivit v Byst ici“ a uspo ádání vlastnických vztah  k majetku, po ízenému v rámci této akce. 
(Smluvní strany m sto Byst ice a SK Byst ice.)

10. Dodatek . 2 „Smlouvy o zajišt ní provozu vodohospodá ské infrastruktury m sta Byst ice“
uzav ené dne 17. 10. 2007. (Smluvní strany m sto Byst ice a VHS Benešov, s.r.o.)

11. Návrh rozpo tu na rok 2014
12. Finan ní a kontrolní výbor Zastupitelstva m sta Byst ice - zápisy z kontrol provedených v roce 2013, 

ro ní odm ny len m FV a KV
13. DSO Mikroregion Džbány - návrh rozpo tu na rok 2014, rozpo tový výhled na rok 2015 - 2017
14. Interpelace
15. Diskuse
16. Zpráva návrhové komise
17. Záv r

                                                                                                                        Mgr. Daniel Š t p á n e k 
                                                                                                                        starosta m sta
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Jak jsme spokojeni s životem v Byst ici?  
Pr zkum hodn  napov d l

Dotazníkové šet ení v Byst ici a jejích osadách sice ješt  není  
pln  vyhodnoceno, sluší se však již nyní pod kovat vám všem, 
kte í jste strávili t ch n kolik minut nad otázkami souvisejícími 
s naší obcí. Podle velkého po tu vypln ných a odevzdaných  
dotazník  a podle závažných informací v dotaznících obsažených  
je vidno, že sociologické šet ení p išlo akorát v as. 

I když si na kompletní výsledky ješt  budeme muset pár dní  
po kat, p ece jen již lze uvést n které díl í výstupy. Tak nap íklad 
se velmi z eteln  vyjevilo, kde nás tla í bota. Z už vyhodnocených 
dotazník  (více než t i sta) plyne, že drogy a jejich distribuce ve 
m st  jsou obrovským problémem – tak ka osmdesát procent 
(79,2%) respondent  totiž na otázku „Které z následujících  
oblastí považujete za závažné problémy m sta Byst ice a p ilehlých 
osad?“ odpov d lo: „drogová problematika“ (jen pro srovnání: 
v po adí etnosti druhý indikovaný problém, „nevyhovující stav 
komunikací“, byl ozna en v 49,4% p ípad ). S drogovou proble-
matikou se navíc pojí (šlo zaškrtávat více problém ) potíže,  
které jsou v obci s „agresivní mládeží“ (43,4% - tvrtá v po adí) 
a obecn  je poci ována pal iv  otázka „kriminality“ ve m st
(38,4% - šestá v po adí). A  sice ješt  nejsou vyhodnocena 
všechna data, problematika bezpe nosti v obci se stává primární 
oblastí, nad níž se musí m sto zamyslet, chce-li mít spokojené 
ob any. 

A ješt  jedna otázka z pr zkumu p ináší už v pr b hu vyhodno-
cování zajímavá data, tou otázkou bylo: „ eho je podle vás ve 
m st  a p ilehlých osadách nedostatek/nedostate ná kapacita?“ 
Ukázalo se, že nejvíce poci ujeme nedostatek v oblasti zam st-
nanosti, respektive v nedostatku pracovních míst, prost  a jednoduše: 
trápí nás obava z p ípadné nezam stnanosti.  

Nedostatek pracovních míst totiž ozna ilo v této otázce za  
problém rovných padesát procent respondent . Ve m st  ale 
chybí také – dle odpov dí – vhodná vycházková místa (30,2%) 
a p edškolní za ízení (29,6%). Naopak se ukázalo, že lidé  
nepoci ují jako velký problém nap íklad oblast bydlení - nedostatek  
„volných byt “ ozna ilo jako slabinu pouhých dvanáct procent 
respondent  (12,3%). 

Abychom však nebyli škarohlídi a neukazovali jen bolavá místa, 
je t eba podotknout, že lidem se ve velké v tšin  v Byst ici 
a osadách žije dob e, že jsou s obcí a jejím fungováním spokojeni, 
že diagnostikované obtíže nezasahují tak hluboko do funk nosti 
m sta.  

Na jednu ze vstupních otázek pr zkumu, na otázku „Jaký je váš 
vztah k m stu Byst ice a k n mu pat ícím osadám?“, totiž odpo-
v d lo více než padesát procent respondent  (50,2%) „Jsem zde 
spokojený/á, žije se mi zde dob e.“ Dalších deset procent 
(10,6%) se dokonce p iklonilo k ješt  pozitivn jší v t : „Mám to 
zde rád a nemohl/a bych žít jinde.“ Necelá t etina pak zvolila 
umírn n jší tvrzení „Žiji zde, ale klidn  bych žil/a i n kde jinde.“
a jen 7,4% obyvatel zaškrtla v tu: „Uvažuji o zm n  bydlišt .“
Takové výsledky by Byst ici mohlo dost obcí jen závid t, je  
vid t, že máme na em stav t, protože základy jsou v po ádku. 

Kompletní výsledky p edstavíme i s grafickým doprovodem 
v dalším ísle Hlasu Byst ice. 

P emysl Houda 

Pr b žné výsledky šet ení ve m st : hlavním problémem drogy, velkou výzvou nedostatek pracovních míst, 
p es díl í potíže ale velká v tšina z nás s životem ve m st  spokojena.  

Projekt SP musí být dlouhodob  udržitelný a má ambice pokrýt 
všechny klí ové oblasti, které m sto a osady trápí. Proto byl p i
ostrém startu projektu vybrán oponentní tým (dále OT) z ad 
osobností m sta a osad.  

Na už druhém setkání celého týmu jsme detailn ešili možnosti, 
nápady a konkrétní témata pro oblast volný as/prevence kriminality 
a provozní ízení. Další oblasti budou prezentovány za átkem 
prosince 2013, následn  v lednu 2014 prob hnou detailní analýzy 
všech diskutovaných témat a z každé klí ové oblasti budou  
vybrány 3 - 4 jako zásadní do realizace SP m sta a osad.  

OT pracuje ve složení: 
Ing. Josef Hendrych, MBA (v rámci projektu má na starosti 
rozpo tové ízení) 
Tomáš Krampera (volný as a prevence kriminality) 
Mgr. Viktor Liška (cestovní ruch) 
Ing. Libor Topol (doprava) 
Martina Trochová (územní rozvoj) 
Ing.Tomáš Semrád (provozní ízení) 
Mgr. Tomáš Vašáry (hlavní koordinátor projektu) 

Druhé st etnutí oponentního týmu projektu 
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Co Vy na to, pane starosto? 
Dotazník ke strategickému plánu jsem obdržel s Hlasem Byst ice 
ve tvrtek a v pátek byl poslední den na jeho odevzdání. Jaké 
výsledky si od toho slibujete?
P edn  bych se cht l omluvit všem tená m, kte í  Hlas Byst ice 
obdrželi se zpožd ním. Celý proces zpracování, vydání  a distribuce 
listopadového zpravodaje byl ovlivn n íjnovým státním svátkem 
ve spojení s probíhajícími volbami do poslanecké sn movny. Na 
druhou stranu jsem p esv d en, že pozdní roznos Hlasu se nijak 
výrazn  neprojeví na výsledcích obdržených dotazník  ke strate-
gickému plánu m sta Byst ice. 
Vedle tišt ného dotazníku v Hlasu Byst ice mohli ob ané vypl ovat 
dotazník elektronicky p es webové stránky m sta. Z d vodu 
pozd jší distribuce Hlasu Byst ice došlo k upravení termín
následných plánovaných krok , tak aby z stal zachován termín 
3. prosinec pro kone nou prezentaci dotazníkových výstup . Byl 
prodloužen termín pro odevzdání vypln ných dotazník  o více 
jak týden. O této skute nosti byli informováni ob ané jak na  
webových stránkách m sta, tak m stským rozhlasem. Upravena 
byla také doba pro tazatelky, které m ly za úkol obejít jednotlivé 
ob any a informovat je o probíhající akci.  

Úpravna vody v Božkovicích byla dokon ena o prázdninách 
a stále ve vodovodu nete e pitná voda.
Pro všechny obyvatele Božkovic mám dobrou zprávu. Pitná voda 
už vodovodem te e.  
Zajišt ní pitné vody ale neznamená jen samotnou stavbu úpravny 
v etn  dodané technologie. P ed zásobováním pitnou vodou je 
t eba vše d kladn  odzkoušet. Bylo provedeno n kolik odb r
upravené i neupravené vody. Vzorky se posílaly do laborato í
k podrobným rozbor m. Na základ  vyhovujících rozbor  pak 
byla upravená pitná voda pušt na do vodovodní sít .  Nyní m sto 
Byst ice pracuje na Smlouv  na provozování se spole ností VHS 
Benešov s. r. o., p ipravuje se vým na všech vodom r  a zpraco-
vání projektové dokumentace jednotlivých vodovodních p ípojek 
v osad  Božkovice. 

Blíží se termín dokon ení nástavby mate ské školy nad školní 
jídelnou. Jste stále p esv d en, že v tomto školním roce budou 
moci d ti do t chto prostor nastoupit?
Ano, v sou asné dob  není termín dokon ení nástavby nad školní  
jídelnou ni ím ohrožen. Celá stavba je finan n  zajišt na. Klimatické 
podmínky této stavb  p ály a vysout žená stavební firma plní 
dohodnutý asový harmonogram. V polovin  m síce listopadu 
byla stavba kompletn  pod st echou, dokon ovalo se zateplení 
plášt  a st ešní atrium.  

V následujících dvou m sících budou realizovány vnit ní p í ky, 
podlahy a dojde k vybavení interiéru. Poté by m lo za ít  
kolauda ní ízení. Pokud v dalším pr b hu výstavby nenastanou 
nep edvídatelné okolnosti, m la by být nástavba uvedena do  
provozu v m síci b eznu.

Mgr. Daniel Št pánek, starosta m sta

Zlod j byl odhalen 
Zlod j, který zp sobil našemu m stu škodu zni ením oplocení 
obecní studny, z n hož odcizil sloupky, vlastní vodárenské za ízení 
poni il krádeží kovových poklop  a nezastavil se ani p ed  
elektroinstalací, byl rychle odhalen. Sv j lup totiž vzáp tí zpen žil 
v byst ickém kovošrotu, a tak se byst ickým m stským policist m
poda ilo již druhý den odhalit, o koho jde. 

Protože zákon 101/2000 Sb. o ochran  osobních údaj  nám  
zakazuje zve ejnit konkrétního viníka, nem žeme (bohužel) jeho 
jméno uvést. Lze však s lítostí konstatovat, že je ob anem Byst ice. 

lov ka až zamrazí, když si uv domí, že na pozemku, který není 
chrán n plotem (protože byl ukraden) by do této studny (ze které 
byl ukraden poklop) mohlo spadnout dít …

PaN 
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Vážení spoluob ané, 
Martin letos na bílém koni nep ijel, nicmén  se dá s jistou dávkou 
p edvídavosti o ekávat, že to na nás nakonec zvrhne n kdo jiný. 
Sníh je krásná v c, erstvý prašan váží zhruba 100 kg jeden metr 
kubický a pocitov  asi tunu, když ho máme odhrabat. 

Komunální služby 
Služby v posledních týdnech ešily hrabání listí, pro ezávky 
a vysekávání míst, kde by mohl na ja e vzniknout problém se 
sta inou. Zárove  došlo k odklizení náhrobk  opušt ných hrob
na h bitovech v Nesva ilech a Oub nicích.  

Byl vy ezán pracovní prostor poblíž vodojemu pro opravu plotu, 
který byl ukraden místními ob any, za ú elem prodeje do sb rných 
surovin.  

B hem n kolika posledních dní byly p ipraveny stroje a nezbytné 
ná adí na zimu. Byly osazeny radlice, vyzkoušena rozmetadla 
a p ipraven inertní posypový materiál. Tak snad už jen nah át  
rukavice a… 

Sb rný dv r
V Týdnu 18 - 23. 11. byl p esunut sb rný dv r do nových prostor. 
Sice ješt  není vše dokon ené, ale služba pro ob any je op t pln
dostupná. Jsme p esunuti doslova o pár metr  ve vedlejším areálu, 
který pro tento ú el m sto zakoupilo. Je tu pro ob any mnohem 
v tší prostor pro manipulaci s odpady. Jeden kontejner byl vy len n
pouze na plasty, takže nov  je možné t íd ný plastový odpad vozit 
i do sb rného dvora. V zásad  bude do budoucna p ibývat služeb, 
které bude sb rný dv r pro ob any m sta a p idružených osad 
zajiš ovat. 

Usilujeme o p iznání dotace, která by hradila velkou m rou  
vybavení sb rného dvora.  

V tomto ísle chci uvést na pravou míru množství, které p ijímá 
sb rný dv r. Jeho funkcí je p ijímat odpad z domácností. Od 
každého ob ana p ijmeme odpad v množství cca 2 stavebních 
kole ek za m síc. Mimo to p ijímá sb rný dv r velkoobjemový 
odpad, který nelze svým charakterem odložit do b žných  
odpadních nádob (gau e, pohovky atd.). Pneu 4 ks na osobu 
za rok.

Chci tím upozornit na to, že není možné, aby si ob ané pletli 
sb rný dv r se „skládkou zdarma“. Tedy v tší množství bu  po  
telefonické dohod , nebo rovnou na skládku.  

Otevírací doba : 
Od 1. 12. 2013 do 28. 2. 2014 bude upravena otevírací doba 
sb rného dvora takto: 

ÚT:   12 – 16 hodin 
T:   12 – 16 hodin 

SO:   09 – 12 hodin 

Prosíme ob any aby nenechávali povalovat odpad p ed dvorem. 

Nejbližší budoucnost 
Služby budou zajiš ovat zimní údržbu. Ta bude spo ívat p edevším 
v odhrabování sn hu a likvidaci následk  nep íznivých pov tr-
nostních vliv .

V mezi ase bude zajiš ován pravidelný komunální úklid.  

Máme naplánovány pro ezávky ve m st  i v osadách, které se 
budou postupn  realizovat. 

V zimním období bude realizována také práce v novém sb rném 
dvo e, ta však bude závislá na rozmarech po así. 

Kon í rok 2013 a já doufám, že pro všechny bude ten nadcházející 
lepší. V ím, že se nám povede nadále rozši ovat naše služby 
pro vás ob any a zlepšovat jejich kvalitu. 

Za celé Služby Byst ice, s.r.o. vám p eji klidné váno ní svátky, 
p eji vám a  máte dost asu a radosti pro své blízké i sami pro 
sebe. P eji vám hodn  št stí, zdraví a  n jaký ten spln ný sen do 
nového roku 2014. 

Nakonec vám p eji dobrou mušku na Silvestra, abyste vždy  
naprosto p esn  a napoprvé trefili otvor koš  a popelnic p i
vyhazování odpadk .

Ing. Tomáš Semrád 

Služby m sta Byst ice 

PF
2014
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V listopadovém Hlasu Byst ice jsme slíbili, že v prosinci p ineseme snímky z toho, jak pokra ují práce na vnit ku p ístavby nad školní  
jídelnou. B hem kontrolního dne jsme se dozv d li, že asový harmonogram pokra uje podle plánu a v asný termín dokon ení  
stavby není ohrožen. D ti z Byst ice a okolních osad budou prostory využívat již v tomto školním roce. 

Oznámení pro ob any
M sto Byst ice nabízí do pronájmu na dobu ur itou s možností prodloužení byt . 1 v p. 300, Dr. E. Beneše, 257 51 Byst ice. 
Parametry bytu: 

velikost bytu: 1 + 0 
zapo tená podlahová plocha pro výpo et nájemného: 41,61 m2

lokální elektrické vytáp ní (p ímotopy) 
m sí ní nájemné za byt: 1 700 K  + služby 300 K  (vodné, sto né, osv tlení spol. prostor) + provozní náklady 

Prohlídka bytu se uskute ní dne 11. prosince 2013 od 16:30 do 17:00 hodin. 
Termín pro podání žádosti nejpozd ji do: 17. prosince 2013 do 11:00 hodin 
Místo a zp sob podání žádosti: 
Žádost lze prodat prost ednictvím pošty nebo osobn  na podateln  M stského ú adu Byst ice
Adresa pro doru ení poštou: M sto Byst ice, Dr. E. Beneše 25, PS  257 51 Byst ice 
Podmínky podání žádosti: 

v k minimáln  18 let 
žadatel není a nebyl v posledních t ech letech dlužníkem obce 
vybraný nájemník je povinen p i podpisu nájemní smlouvy složit kauci ve výšku trojnásobku nájemného v etn  služeb 

Náležitosti žádosti: 
jméno, p íjmení a p esná adresa trvalého bydlišt  žadatele, datum narození, telefon 
po et len  rodiny žijících se žadatelem ve spole né domácnosti, v etn  nezletilých d tí 
informace o solventnosti 

M sto Byst ice si vyhrazuje prost ednictvím Rady m sta Byst ice právo výb ru nájemníka nebo právo zrušení nabídky na pronájem bytu. 
Odpov di na dotazy a bližší informace zajiš uje správa majetku m sta Byst ice: 
Roman Rohlík, tel. 317 783 178, e-mail: roman.rohlik@mestobystrice.cz 

P ístavba školy pokra uje podle plánu 
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Ing. Josef Hendrych, MBA

Narozen: 21. 5. 1950 v Benešov

Bydlišt : Byst ice 

Vzd lání: vysokoškolské, manažerské MBA 

Rodinný stav: ženatý

Kde momentáln  pracuje:
V Rehabilita ním ústavu Kladruby. 
Dále pracuji v ídícím výboru Stratég klubu. 
Oponuji diplomové práce student  fakulty biomedicinkého 
inženýrství p i VUT.  
Jsem lenem zkušební komise p i záv re ných zkouškách 
student  FBMI. 
P íležitostn  i p ednáším.  
Jsem lenem revizního výboru Asociace nemocnic R.

Stranická p íslušnost:
Nejsem a nikdy jsem nebyl lenem  žádné politické strany. 

Za koho kandidoval:
Kandidoval jsem za SSD, ale s odstupem vidím, že to nebylo 
š astné rozhodnutí. 

Máte n jaké koní ky? 
Pat ím mezi š astlivce, kte í mohou íci, že práce je jeho  
koní kem. V nuji jí hodn asu, ale snad i více dostávám.  

Dostávám mnoho krásných dopis  od pacient . A rozhodn  je 
velice povzbuzující, když vám eknou zam stnanci, že rádi  
chodí do práce. 

Pro  jste kandidoval do Zastupitelstva m sta Byst ice? 
1. Byl  jsem mnohokrát  vybízen ob any , abych vstoupil do  

komunální politiky.  
2. Vlastní zkušenost a roz arování z vývoje v Byst ici. 
3. A životní p esv d ení, že  komunální politika jde d lat jinak 

a lépe. 

Co je Vaší prioritou v tomto volebním období? 
Otázka by asi m la znít: Co bylo Vaší prioritou? 
Jsme totiž skoro na konci volebního období. Jsem v zastupitelstvu 
nová ek. Poznával jsem lidi, jejich charaktery a hledal kdo má 
v sob  potenciál zm ny.  
N co se poda ilo - vodovod Božkovice p esv d il zastupitelstvo, 
aby se neschvalovaly nesmyslné smlouvy. Snad dnes více len
zastupitelstva chápe termíny jako kvalita, ú elnost a transparentnost, 
jako sm r, kterým a  kudy by se m la Byst ice vydat. 

Co se Vám v posledních letech v Byst ici líbí a co nelíbí? 
V posledních letech je rozhodn   výstavním prvkem  Mate ské 
centrum Kulíšek. Skláním se p ed aktivitou všech ob an , kte í
se  svou prací podílí na  pozitivním vnímání tohoto subjektu. 
Když se vrátím do minulosti, tak musím íci, že mezi námi žije 
osoba, která svou generaci velice ovlivnila. Desítky let naší  
generaci  vypl ovala volný as, formulovala naši etiku, pozitivn
ovlivnila naše spole enské chování a respektování ur itých hodnot. 
Já osobn  z toho žiji dodnes. Ta osoba se jmenuje Marie Neradová 
a momentáln  bydlí v Op eticích. Je to autorita, která desítky let 
ovliv ovala spole enské d ní v Byst ici. Zasloužila by si veliké 
ocen ní. Za svou generaci íkám: „Maruško d kujeme.“ 

Co byste v Byst ici rád zm nil a jak to chcete ud lat?  
Toho je opravdu hodn . Byst ice ztratila mnoho asu a mnoho 
financí, které mohly být investovány smyslupln ji.  
Ale jediné, co nemohu zm nit, je minulost. 
Proto k budoucnosti. P edevším si p estat  hrát na politiku. Zapojit 
ob any a je jich hodn , kte í mají vize, jsou kreativní, cht jí  
pracovat a mají smysl pro poctivost. 
Já jsem první krok ud lal. Zapojil jsem se do oponentského týmu 
pro Strategické ízení plánu pro Byst ici. 

Co byste vzkázal i pop ál našim ob an m? 
P edevším všem ob an m zdraví, zdraví, zdraví.  
P eji krásné, š astné a pohodové Vánoce, úsp šný nový rok. 
A všem ob an m vzkazuji: Byst ice bude taková, jakou si  
zasloužíme. 

Znáte dob e své zastupitele? 

PaN
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Listopad v Drachkov

Byla sobota 2. listopadu, za ínalo se stmívat… to byl pomyslný start 
druhého lampionového pr vodu po Drachkov . Na d tském h išti 
se za ínala scházet strašidýlka, dýn , upí i, kostlivci v doprovodu 
dosp lák . D tských návšt vník  dorazilo neskute ných 71. 

My se zatím opodál oblékaly do kostým , na obli ej si nanášely 
r zné barvy, flitry. Následn  jsme se rozešly každá na své stanovišt .

Po 17. hodin  vyšel dlouhý pr vod na obch zku po Drachkov .
Na trase ekala na návšt vníky nap . ježibaba, která místo Jení ka 
upekla d tem výborné kolá e. Dále se objevily bludi ky, vodníci, 
erti, arod jnice. Všichni m li pro d ti n co na zub. I v cíli 

jsme na dítka mysleli, každý na d tském h išti dostal balí ek 
dobrot od živého pavouka. Pak si všichni mohli opéct špeká ky, 

ochutnat domácí buchty, zah át se ajem, kávou a popovídat si. 
Vydrželi jsme do pozdních hodin. 

D kujeme všem za ú ast, vidíme, že se do Drachkova rádi vracíte 
a to je hnací motor pro náš spolek.  

Jediné co nás mrzí je fakt, že se v chladném, deštivém po así  
nemáme kde scházet - v hlav  máme spoustu nápad  (karnevaly,
výtvarné dílny, tane ní zábavy, atd.), ale ze 2/3 jsou tyto nápady 
nerealizovatelné z d vodu chyb jícího „spolkového domu“. 

Do konce roku eká „Drachkováky“ návšt va Mikuláše, erta 
a and la a setkání u strome ku. V lednu obch zka t í král .

Za OS Drachkov Renata Rezková. 

Zpráva o innosti Sokola Drachkov 
Vážení spoluob ané, blíží se konec roku 2013 a zárove  bilancování. 
A tak bych Vás cht l tímto informovat o innosti a aktivitách 
Sokola Drachkov v roce 2013. Fotbalová sezona 2012 - 2013 byla 
pro naše jediné družstvo muž  celkem neúsp šná. Umístili jsme 
se na 7. míst  s velkou ztrátou na vít ze sout že. Do podzimní 
sout že VI. t ídy sezony 2013 - 2014 jsme vstoupili ješt  h e, než 
jsme kon ili jarní ást. A tak jsme po podzimu na p edposledním 
míst . V n kolika zápasech jsme nastupovali bez hrá  základní 
sestavy z d vod  jejich zam stnání. A to našim mladým hrá m
v bec nepomohlo. Vrátili se nám naši bývalí dorostenci, kte í
nebyli úpln  p ipraveni na fotbal mezi muži, jak fyzicky, tak ani 
hern . Postupem asu na nich ale bylo vid t ur ité zlepšení.  
Pokud budou pokra ovat s chutí a zaujetím v tréninku, tak je to 
pro naše mužstvo velký p íslib do dalších let. V ím, že jarní 
ást odehrajeme mnohem lépe. 

V našem areálu se ale neto í vše jen kolem fotbalu. V letošním 
roce jsme uskute nili také n kolik kulturn  sportovních akcí. 
Sezona za ala již v ervnu, kdy Ob anské Sdružení Drachkov 
po ádalo koncert skupiny Duo Úžas. Tímto nasadili vysoko la ku
a lidi odcházeli spokojeni. Ale ješt  p ed tímto p edstavením, po 
dlouhotrvajících deštích, v období povodn , se nám zavalila 
studna vypadnutím n kolika desek. Bylo t eba zprovoznit vodu, 
aby se tento koncert mohl v bec uskute nit. N kolik místních 
studna  nám vy išt ní odmítlo. Nakonec jsme dali do provozu 
druhou studnu a vše prob hlo v po ádku. Letos v lét , jako každý 
rok, po ádal osadní výbor Drachkov spole n  s Ob anským 
sdružením v našem areálu velmi populární d tský den s mnoha 
sout žemi. Letos za krásného po así se celý d tský den nesl 
v duchu pohádkových bytostí. Záv r dne byl jako vždy ukon en 

opékáním bu t . V lét  jsme umožnili starším žák m Benešova 
sehrát t i p átelská utkání s pražskými celky Bohemians 1905, 
Vyšehrad a Admira. Utkání m la vysokou úrove  a všem se 
u nás v areálu líbilo. V srpnu se op t konal tradi ní nohejbalový 
turnaj. Jako každý rok byl zase siln  obsazen, s bohatou tombolou. 
Po ádající tohoto turnaje Martin Pauer, náš bývalý dlouholetý 
hrá , zaslouží náš velký obdiv za organizaci a uspo ádání takové 
sportovní akce. Sokol Drachkov myslel také na mladší generaci, 
a tak jsme uspo ádali dva koncerty v okolí populárních skupin 
Generace a Rocktom. Dle divácké ú asti se toto vyda ilo. Zkusili 
jsme pozvat i Dj s Oldies hity, ale je vid t, že v Drachkov  tato 
muzika netáhne. 

Ješt  bych se cht l zmínit o fotbalovém zápase starých pán
Drachkova a Tožice. Za krásného po así se v jednu srpnovou  
sobotu sešlo na našem h išti velké množství hrá  na obou  
stranách. U n kterých hrá  už v požehnaném v ku bylo vid t, 
že nic nezapomn li z fotbalového um ní. Se silnou diváckou 
podporou se všem muselo hrát dob e. 

I v letošním roce se u nás v klubovn  konaly volby. Tentokrát to 
byly volby prezidenta R a parlamentní. Díky M stskému ú adu 
Byst ice m li voli i ve vylepšené klubovn  o nová sv tla 
a podlahovou krytinu p íjemn jší prost edí. 

Na záv r bych cht l pod kovat M stskému ú adu Byst ice za 
pomoc p i již zmi ovaném problému se studnou. V p íštích letech 
bychom cht li pokra ovat ve vylepšování areálu a doufáme, že 
nám bude m sto nadále naklon no. 

Za Sokol Drachkov Miroslav Sou ek, p edseda

OS DRACHKOV P EJE VŠEM SPOLUOB AN M KLIDNÝ ADVENTNÍ AS, 

POHODOVÉ VÁNO NÍ SVÁTKY STRÁVENÉ V KRUHU NEJBLIŽŠÍCH 

A DO NOVÉHO ROKU ZDRAVÍ A SPOKOJENOST.
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Kulíšek oznamuje svým p íznivc m
Milé d ti a rodi e,
z d vodu špatné komunikace s redaktorem Hlasu Byst ice, stále opožd ného vydávání 
m sí níku, jsme nuceni spoléhat se pouze na naše propaga ní zdroje. 
Proto oznamujeme, že veškeré aktuální informace jsou a budou 
vždy v as a v p esném zn ní na: 

výv sce na budov  Kulíšku 
na nást nce ve vestibulu pošty a prodejny Jednota 
na nást nkách ve škole a školce 
na stránkách www.mckulisek.cz 

V p ípad , že máte zájem odebírat aktuální informace, sta í zaslat svou mailovou 
adresu na kulisekbystrice@seznam.cz a my vám pravideln  zašleme vše aktuální. 
Samoz ejm  m žete kdykoliv volat - Radce - 736 630 808 nebo Vand  - 777 137 458. 
Jestliže je ve vašem okolí místo, kde je možné vyv šovat naše plakátky, budeme 
rádi za váš tip. 
Za MC Kulíšek vám všem p eji pohodové svátky váno ní a budu se na vás t šit na 
n které z kulíškovských akcích. 

Rozsv cení váno ního stromu 
V sobotu 30. listopadu byl na Ješutov  nám stí rozsvícen váno ní strom. Už tradi n  je s tímto setkáním spojeno vystoupení d tí 
pod vedením paní u itelek byst ické ZŠ nebo „tet“ z MŠ Kulíšek. U toho samoz ejm  nemohou chyb t maminky, tatínkové, babi ky 
a d de kové. A ten, kdo nemá d ti „ve správném“ v ku, p ijde jen tak „poklábosit“ se sousedy, popít „sva ák“, medovinu nebo pun .

Po así letos všem p álo, zima jako kdyby ekala se sn hem a mrazy, až tradi ní setkání Byst i an  prob hne a ude í na nás teprve 
v prosinci. Komu byla i tak zima, mohl p ijít do divadla U Jelena na moderní verzi pohádky o Perníkové chaloupce. Také na jevišti 
všechno dob e dopadlo a d ti v doprovodu rodi  a prarodi  odcházely spokojené. 

PaN 

Vanda Pechová 
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Aplaus pro naši režisérku, kolegyni, here ku a „tetu“ Marii 

Mnozí ji známe jako seriózní paní u itelku, která s trp livostí 
sob  vlastní pomáhala mnohým s prvními p íklady a písmenky. 
Jen díky t mto dnes již dosp lák m v nejlepších letech je vid t, 
jak ten as letí. Ale n kde jakoby se zastavil. Paní u itelka sice 
již neu í ve škole, ale dál trp liv  p edává své zkušenosti, a to 
na prknech, která byla pro mnohé jen cizí sv t.

Marie Hrušková vždy inklinovala k divadlu. Z tiché až stydlivé 
dívky se na jevišti stával živel, který se nebál ud lat si ze sebe 
legraci. Za ty roky ztvárnila n kolik krásných rolí a když bylo 
pot eba, tak i napovídala. A dnes? Tato dáma v letech nejen 
hraje a režíruje, ale p edevším s pokorou k divadlu pomáhá  
splnit sny mnohým, kte í by bez jejího taktního p ístupu nikdy 
na jevišt  nevkro ili. 

V roce 2004 shromáždila kolem sebe nadšence, kte í zkoušeli 
p edevším její trp livost. Neum li artikulovat, pohybovat se po 
jevišti ani zvýšit hlas, natož prožívat pocity postavy. Nechyb lo 
jim ale nadšení, které bylo p ímo nakažlivé. A tak je díky Marii 
Hruškové v Byst ici mnoho nadšených herc  r zných v kových 
skupin. Také n kolik režisérek, které nev da, co to vše obnáší, 
snaží se jít ve stopách Marie Hruškové dál. 

Dnes je pro mnohé Marie Hrušková „teta“, která sice ob as  
brblá na bolavé klouby, ale zkuste se zeptat na divadlo. P es 
brýle na vás zasvítí jisk i ky v o ích a je tu hned spousta plán ,
nápad  a energie.

Naše milá režisérko – teto Marie, p ejeme ti k obdivuhodným 
osmdesátinám stále tolik energie a trp livosti s námi. D kujeme 
ti za všechny loupežníky, erty, prince i arod jnice. 

Doufáme, že ty, stejn  jako tvá madam Arcati, ješt  dlouho  
budeš hypnotizovat diváky i nás kolegy. 

My slibujeme, že t  v klidu nenecháme a dál budeme pokoušet 
tvou trp livost, protože – „NÁS TO S TEBOU BAVÍ“. 

Za celé Chodidlo – Vanda Pechová 
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Skotsko na letišti 

V druhé polovin  listopadu se areál letecké školy Bemoair  
prom nil v letišt  na skotských výšinách, kde v roce 1942  
vrcholil výcvik p evážn  norských odbojá  pro riskantní, ale 
velmi d ležitou Operaci Telemark. Jejím cílem bylo zastavit  
nebo aspo  omezit výrobu t žké vody ve speciálním provozu 
u hydroelektrárny v norském Vemorku, kterou pot ebovalo  
nacistické N mecko pro vývoj vlastní atomové bomby.  

Pam tníci si možná vzpomenou, že  tuto epizodu II. sv tové  
války popisoval již film Hrdinové z Telemarku, nato ený v roce 
1965. O jeho remaku uvažoval jeden z nejvlivn jších norských 
producent  John M. Jacobsen adu let. Nakonec se mu ovšem 
poda ilo najít látku na dokonce šestidílnou televizní sérii, nazvanou 
Heavy Water War.  

T ídennímu natá ení p edcházela d kladná prom na jednoho 
z hangár , nainstalování nejr zn jších rekvizit a vybudování  
pot ebného zázemí pro ú inkující i štáb. Tomu vládnul norský 
režisér Per-Olav Soerensen, který v esku již od íjna natá í
v norské, dánské, britské a švédské produkci drama, v n mž se 
krom  norských p edstaví i herci z N mecka, Dánska a Velké 
Británie. Na letišti tak bylo možné potkat t eba britskou here ku 
Annu Friel, u nás známou p edevším z hlavní role hrab nky  
Bathory ve stejnojmenné filmu Juraje Jakubiska. V rolích  
mechanik  a pilot  se ovšem na obrazovkách objeví také n kte í
pracovníci spole nosti Bemoair. Deštivý skotský podzim pomáhali 
zajiš ovat se svojí cisternou i dobrovolní hasi i z Byst ice. 

Natá ení miniseriálu s rozpo tem 9 200 000 eur by m lo být  
dokon eno v b eznu p íštího roku. V Norsku se má za ít vysílat 
koncem roku 2014 i na ja e roku následujícího.  

Vladimír Hada

Mark v pramen slouží lidem 
Kousek od Líšt nce sm rem na Jinošice najdete v lese pod  
silnicí Mark v pramen. Nyní dostal nový kabát a m že tak lépe 
sloužit svým pravidelným návšt vník m. Ti dob e v dí, že káva 
i aj z jeho vody chutná nejlépe. Pramen slouží po celý rok 
i v období sucha, kdy klesá kvalita vody ve studnách. Pouze p i
p ívalových deštích nebo tání sn hu se voda mírn  zakalí 
a musíme n kolik dn  po kat, než se vy istí. O pramen pe ujeme 
svépomocí z dobrovolných p ísp vk , které m žete p edat paní 
Austové v prodejn  zdravé výživy Mandalka v Byst ici. 

Ing. B etislav Ku ák, Byst ice 
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Adventní odpoledne v základní škole 
Ve st edu 27. listopadu 2013 se spousta d tí t šila do školy.  
Nemusely se totiž tentokrát u it! T ídy 7. B a 8. A spolupo ádaly 
projektový den „Advent v kreativní díln “. Pro všechny žáky to 
znamenalo, že dorazí do t íd jen s n žkami, lepidlem a pastelkami. 
A dorazili tém  všichni, celkem 336 d tí. Již p ed p l devátou 
si za ali kluci i holky vybírat z 12 dílni ek, které vznikly 
v jednotlivých t ídách. 

V každé dílni ce m li u itelé nachystaný „úkol“ (p ece jen, stále 
jsme ješt  ve škole!). Takže si mohli malí tv rci vyrobit tašti ku
ze starého kalendá e, dárkovou krabi ku z oby ejné krabi ky od 
aje, zajímavou vlo ku, and lská blahop ání nebo prostorovou 

papírovou rybi ku jako ozdobi ku na strome ek, p ání ka  
„d rovaná“ pomocí speciálních d rova ek, ale i kv tinu kusudama 
i strážného and la.  

Kdo si troufnul, skládal hv zdi ky z ajových sá k , navštívil 
keramickou dílnu i vytvo il vlastní notýsek na tajné poznámky. 
I ti mén  šikovní zvládli papírovou sví ku, o kterou se nikdo  
nepopálil, krásnou dvoubarevnou kouli z proužk  tvrdého papíru 
nebo and lská k ídla jako dekoraci na dve e. A abychom si  
Vánoce p ipomn li ješt  víc, mohly d ti z p ipravených puzzle 
kousk  složit krásný obrázek betlému.  

V každé dílni ce pomáhali a radili žáci ze sedmých t íd, kte í
poctiv  trénovali svoje úkoly b hem výtvarné výchovy. Ani  
osmáci ale nezaháleli. N kte í p ipravili po íta ové prezentace, 
které bylo možno zhlédnout (a p ípadn  si i poslechnout dopl ující 
komentá ) v hale naší základní školy. Navíc si n kte í
„rozd lili“ naše nejmenší žá ky a d lali pr vodce skupinkám 
prv á k . D ti pracovaly opravdu se zaujetím. N kte í dokonce 
tak horliv , že se ani nestihly nasva it! V tomto p ípad  ale zasáhly 
paní kucha ky, protože byly i tentokrát v as p ipravené na nával 
strávník . A tak jsme tv r í dopoledne všichni zakon ili úsp šn .

Mgr. Marie Dvo áková 
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MUŽI „A“ - Okresní sout ž - III. t .
1. Krhanice 13 10 2 1 49 : 15 32 ( 11) 

2. Pyšely 13 8 4 1 42 : 15 28 ( 7) 

3. Lešany 13 9 1 3 44 : 24 28 ( 7) 

4. Sob hrdy 13 8 2 3 33 : 25 26 ( 8) 

5. Votice B 13 8 0 5 47 : 38 24 ( 3) 

6. K e ovice 13 7 0 6 42 : 25 21 ( 0) 

7. Olbramovice 13 6 1 6 32 : 25 19 ( 1) 

8. Teplýšovice B 13 6 0 7 25 : 31 18 ( 0) 

9. Týnec B 13 5 1 7 33 : 52 16 ( -2) 
10. Byst ice 13 4 3 6 30 : 33 15 ( -6) 

11. Ost edek 13 4 1 8 33 : 35 13 ( -8) 

12. Netvo ice 13 3 2 8 23 : 42 11 ( -7) 

13. Václavice 13 2 2 9 15 : 45 8 (-10) 

14. Mysli  13 1 1 11 18 : 61 4 (-14) 

MUŽI „B“ - Okresní sout ž - IV. t .
1.  Mili ín 11  10  1  0  45 : 12 31  ( 16)  

2.  Nespeky B 11  9  1  1  48 : 12 28  ( 10)  

3.  er any 11  9  0  2  42 : 17 27  ( 12)  

4.  Po í í B 11  5  3  3  45 : 21 18  ( 0)  

5.  Pecerady 11  4  5  2  24 : 16 17  ( 2)  

6.  Úro nice B 11  5  1  5  35 : 30 16  ( -2)  

7.  Byst ice B 11 5 1 5 24 : 24 16 ( 1)  

8.  Sokol P estavlky B 11  5  1  5  29 : 30 16  ( 1)  

9.  Bukovany 11  2  0  9  12 : 40 6  (-12)  

10.  Jablonná 11  2  0  9  11 : 50 6  ( -9)  

11.  Sob hrdy B 11  0  4  7  15 : 38 4  (-14)  

12.  Zaje ice 11  1  1  9  13 : 53 4  (-14)  

1.  Mezno 11 10 0 1 57 : 12 30 (12)  

2.  Lešany 11  10  0  1  51 : 9 30  (12)  

3.  Po í í 11 9 0 2 52 : 16 27 (12)  
4.  Byst ice 11 7 1 3 44 : 15 22 (7)

5.  Lukavec 11 6 1 4 52 : 25 19 (1)

6.  er any 11  5  1  5  32 : 31 16  (1)  

7.  Trh.Št pánov 11 3 2 6 23 : 43 11 (-4)

8.  Bílkovice 11  3  1  7  17 : 41 10  (-8)  

9.  Struha ov 11 2 2 7 21 : 59 8 (-10)  

10.  Divišov 11  2  1  8  25 : 40 7  (-8)  

11.  Jankov 11 2 1 8 16 : 69 7 (-11)  

12.  Chocerady 11  2  0  9  21: 51 6  (-9)  

Dorost - Okresní p ebor
1.  Benešov C 7  6  0  1  49 : 6 18  ( 6)  

2.  Sedlec-Pr ice 7  5  1  1  29 : 10 16  ( 7)  
3.  Byst ice 7 5 0 2 41 : 7 15 ( 3)  

4.  Týnec 7  4  0  3  38 : 17 12  ( 0)  

5.  Teplýšovice 7  3  1  3  22 : 17 10  ( -2)  

6.  er any 7  2  1  4  16 : 29 7  ( -2)  

7.  Neveklov 7  1  0  6  7 : 59 3  ( -6)  

8.  Chotýšany 7  0  1  6  6 : 63 1  ( -8)  

Mladší žáci - Okresní p ebor

1.  Byst ice 9 9 0 0 79 : 20 27 (12)  

2.  Pyšely 9  8  0  1  86 : 35 24  (9)  

3.  Sob hrdy 9 5 1 3 45 : 31 16 (4)

4.  Václavice 9  5  0  4  62 : 32 15  (3)  

5.  Lešany 9 5 0 4 51 : 35 15 (0)

6.  Mezno 9  4  1  4  55 : 40 13  (1)  

7.  Struha ov 9 2 1 6 25 : 54 7 (-8)

8.  Maršovice 9  2  1  6  25 : 56 7  (-5)  

9.  Krhanice 9 2 0 7 21 : 78 6 (-9)

10.  Ost edek 9  1  0  8  27 : 95 3  (-9)  

P ípravka - okresní sout ž

Výsledkové tabulky byst ických fotbalist

Rád bych pod koval všem len m, 
trenér m a vedoucím za spolupráci 
v roce 2013.  

Také d kujeme všem sponzor m
za podporu v roce 2013. 

Všem p ejeme

pohodové váno ní svátky 

a hodn  úsp ch

v novém roce 2014.
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Obrázky z fotbalového života 

O letošní VI. volejbalový turnaj M sta Byst ice smíšených 
družstev byl velký zájem. Turnaj byl napln n dávno p ed termínem 
uzáv rky p ihlášek. Ti, kte í zaváhali, musí své št stí zkusit na 
ja e. A tak se v sobotu 23. 11. 2013 sešlo v naší sportovní hale 
12 tým  nejen z okolí Byst ice a Benešova. Hrá ská úrove  již 
dosáhla pom rn  vysokého standardu, a to pravd podobn  i díky 
možnosti ú asti 2 aktivn  registrovaných hrá  na úrovni krajského 
p eboru v týmu. V 8.30 hod. nastoupili všichni hrá i
k oficiálnímu zahájení a k rozlosování do skupin. Celý den mezi 
sebou bojovalo 12 družstev ve dvou skupinách o postup ze skupin 
do záv re ného boje o medaile. Hrálo se na dvou volejbalových 
kurtech systémem každý s každým, o vít zích nakonec rozhodo-
valo t sné skóre. Turnaj kon il v pozdních ve erních hodinách 
vyrovnaným bojem o první místo. 

Výsledková listina: 
         1.   Hulváti Vlašim 
         2.   Spirif of šumák Praha 
         3.   Last minute Benešov 
         4.   Vorigoš Vlašim 
         5.   VK Meziho í
         6.   Nesva ily 
         7.   Nezma i Jihlava 
         8.   Viktoria Vestec 
         9.   Sešlost 
       10.   Sebranka Byst ice 
       11.   Modrá rota Netvo ice 
       12.   Drav ák team Byst ice 

I p esto, že stále platí pravidlo, že následující zápas „píská“  
vít z, jsou sportovci spokojeni. Tento turnaj získává stále v tší 
popularitu mezi volejbalovou ve ejností a o ekáváme, že zájem 
o „VII. velikono ní volejbalový turnaj 2014“ bude veliký. Jsem 
opravdu ráda, že mohu vyslechnout vysoce pozitivní hodnocení 

naší sportovní haly, že se sem sportovci velmi rádi vrací… Do 
haly, která je výborn  udržovaná, a to jak na palubovce, tak 
v zázemí šaten i sociálek. V tomto sm ru pat í zvláštní pod ko-
vání našemu správci p. Mudrovi. 

Bohužel divácká návšt vnost v Byst ici je stále malá, i když byl 
turnaj dostate n  p edem propagován. I tak zú astn ným divák
za podporu d kujeme. 

Malou pozorností pro všechny zú astn né byla okoládová váno ní 
figurka a další drobné v cné ceny. Vít zové krom  originálních 
keramickým medailí a pohár  obdrželi hodnotné ceny od našich 
sportovc .

Záv rem bych cht la pod kovat paní Olze Marešové za zhotovení 
originálních keramických medailí a také našim sponzor m, kte í
poskytli v cné ceny: fy ELSLA spol. s. r. o. Jihlava, Stavebniny 
MVS s. r. o., Kvarto s. r. o. 

Ing. Olga Mokošová, zastupitelka m sta Byst ice

VI. volejbalový turnaj M sta Byst ice smíšených družstev 

Ženský fotbal v Byst ici má svou tradici a proto nep ekvapí, že 
když 10. 11. 2013 sehrály byst ické fotbalistky p átelské utkání,  
porazily FC Andílci Jílové 4:0!!! 

Naše fotbalové nad je nám také d lají velkou radost, a to nejen 
dobrými výsledky, ale p edevším tím, že si hru užívají. 
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Co se Vám vybaví, když se ekne Byst ice? 
V listopadovém ísle Hlasu Byst ice byl p iložen formulá , kde 
mohli všichni ob ané našeho m sta a osad vyplnit co se jim 
v jejich m st  nebo osad  líbí a co naopak by se mohlo zlepšit. 
Hned na první stránce dotazníku je bod íslo jedna s otázkou: Co 
se Vám vybaví, když se ekne Byst ice? Tato otázka ve mn
vyvolala r zné pocity, ale ten nejintenzivn jší, bohužel negativní, 
který v tšina obyvatel našeho m sta vnímá asi nejvíce, je proble-
matika drog. Nap íklad nedávno jsem šel na procházku s mým 
kamarádem po jednom ze sousedních m st a cestou jsme objevili 
patrn  ztracenou kabelku. Podívali jsme se dovnit , zda nenalezneme 
t eba doklady, které by nás navedly na majitelku. Jako první 
jsme z kabelky vytáhli injek ní st íka ku s jehlou, která ale  
rozhodn  neslouží k aplikování lé ebných látek. Nakonec se  
objevily i doklady. Kamarád, který doklady zkoumal a byl celé 
v ci p ítomen, na m  najednou zavolal: „Hele, takhle mladá holka 
a už do toho spadla. Jo a po kej, koukám, že trvalé bydlišt  má 
v Byst ici, to je tam jak bydlíš, ne?“ Trochu jsem se zarazil. „No 
ty jsi íkal, že je to u vás celkem problém, copak to je na t ch 
malých m stech skoro všude, ale takhle mladý lidi a už nejedou 
jen v marjánce?“ Co jsem mu na to m l asi íct? Kamarádovi už 
asi vždycky probleskne hlavou, že když se ekne Byst ice, vybaví si 
injek ní st íka ku v kabelce mladé holky… 

Samoz ejm , že drogová problematika je stále v tším problémem 
prakticky všech oblastí a nevyhýbá se už ani vesnicím. Drogy už 
dávno neseženete jen na Václavském nám stí potají v postranní 
uli ce. Ostatn , všichni obyvatelé Byst ice o tom ví své nejlépe, 
není tady moc co vysv tlovat. Chci jen apelovat na rodi e, i když 
samoz ejm  vím, že to není tak jednoduché, aby se alespo  pokusili 
své d ti pou ovat o škodlivosti drog a ukázat jim dopady jejich 
užívání a v neposlední ad  se zajímali o to, jak tráví sv j volný 
as. Policie skute n  nem že být všude, a jak jist  víte, tak hlídky 

z Benešova se do Byst ice moc asto nedostanou. Samotné projetí 
policejního vozu kolem nám stí je ale i tak slabou náplastí na 
problém, kterým si mládež zpest uje své volné chvíle. Zodpov dnost 
jist  neleží jen a pouze na rodi ích, ale i na každém z nás a k tomu, 
jak se dokáže nejen k tomuto problému postavit.  

Proto je dobré, že existuje práv  taková anketa, kterou m že 
každý z nás vyplnit a p isp t tak do budoucna k lepšímu žití 
v našem m st  a osadách.  

Každé m sto se ve v tší nebo menší mí e potýká se svými  
problémy. Myslím, že co se tý e trestné innosti, Byst ice na 
tom zdaleka není tak zle jako velká m sta. Když mluvím 
s místními ob any, asto mluví „pouze“ o problému drog u místní 
mládeže. I to je samoz ejm  vážný problém k ešení, ale rozhodn
se jinak Byst ice nemá za co styd t. Máme sportovišt , spoustu 
divadelních soubor  a ob anských sdružení, perfektní dobrovolné 
hasi e a myslím si, že pracovníci zdejšího M stského ú adu také 
rozhodn  nezahálí a snaží se v rámci rozpo tu d lat pro m sto 
i osady co nejvíce. Konec lánku jsem cht l pojmout tak,  
abychom zbyte n  nepropadali depresím a pesimismu. Podle 
pr zkum  provedených v roce 2012, se totiž eská republika  
stala druhou nejpesimisti t jší zemí sv ta hned za eckem. 
Když ale dokážeme problémy pojmenovat a v budoucnu je ešit, 
ur it  se nám zde bude žít lépe. Nejen v eské republice, ale 
i v Byst ici. Abychom si mohli p i otázce na to, co se nám vybaví, 
když se ekne Byst ice íct, že je to n co mnohem víc, než jen 
injek ní st íka ka…

K. B.

Co se Vám vybaví, když se ekne Byst ice? 
Koupil jsem zde d m u Nového rybníka, za domem te e potok, 
který je zne iš ován sousedem. Tento opilecký a zna n
omezený soused je str jcem této za ínající skládky!!!  

Dost už na tom, že je neustále pod vlivem alkoholu, ale i to, jak 
se chová ke svému chlapci, už p esahuje slušné chování!!! 

V ný ev a sprosté nadávky na adresu chlapce již ne eším. Ale 
že mi hází na pozemek lahve od Mattonky a d lá pod  
domem skládku, mi velice vadí. 

Za alo to, když házel posekanou trávu a bio odpad za plot,  
íkám OK, je to „jen“ tráva.  

Ale dnes jsem byl velice nemile p ekvapen!! Pod nánosem  
trávy jsou poházené lahve od vody!! Lahve potok roznáší dále 
do Byst ice, soused mi sám íkal, že tento opilec i jemu házel na 
pozemek odpadky. 

Prosím vás o otišt ní v Hlasu Byst ice - toto opravdu v takovém 
krásném m st  nezle tolerovat! 

S pozdravem Michal Plot. 
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P edváno ní kulturní nabídka 
Letošní p edváno ní kulturní nabídka se snaží myslet jak na d ti, tak i na dosp lé a snaží se nezanedbat ani žánrovou r znorodost. 

Adventní koncerty v kostele sv. Šimona a Judy 

B hem p edváno ních dn   m žete navštívit v zasedací síni M Ú Byst ice výstavu soukromé sbírky betlém  z r zných materiál ,
dob a míst. Výstava za íná ve st edu 18. 12. a potrvá do 22. 12. 2013. Od st edy do soboty bude výstava p ístupná od 9 do 17 hodin, 
v ned li 22. prosince si m žete sbírku betlém  prohlédnout od 13 do 17 hodin. 

Cyklus adventních koncert , které se již staly byst ickou tradicí, nabízí i letos zajímavou možnost, jak strávit poslední ty i
p edváno ní ned lní ve ery. První z nich už je za námi, 2. m žete navštívit v ned li 8. prosince v 17 hodin. Zazpívá Sbor Gymnázia 
Benešov a název Vokální hudba od renesance ke spirituálu prozrazuje, na co se m žeme t šit. T etí adventní ned li nám p iveze pan 
Petr Mach hudbu renesan ního Špan lska a na tvrtém adventním koncertu se nám již tradi n  p edstaví žáci a u itelé ZUŠ Benešov. 
Všechny adventní koncerty za ínají v 17 hodin a všechny se budou konat v kostele sv. Šimona a Judy v Byst ici. 

P edváno ní program v divadle U Jelena 
K nabídce adventních koncert  je t eba p i íst váno ní koncert v divadle U Jelena, který ocení všichni fandové Jaroslava Hutky.  
P ijede k nám 12. prosince a zazpívá v 19:30 hodin. Kdo má rád mnemotechnické pom cky, tomu doporu ujeme, aby si pamatoval 
datum 12. 12.  

Pro d ti jsme p ichystali pohádkový bonbónek, a to loutkovou pohádku ert v švagr, kterou našim nejmenším divák m zahrají byst i tí 
loutká i v ned li 15. prosince v 15 hodin. (I tady se nabízí „pamatová ek“ - patnáctého v patnáct.)  

Když jsem potom domlouval termín divadla pro dosp lé na devatenáctý prosinec, nemohl jsem jinak, než jeho za átek naplánovat na  
19 hodin a 12 minut. Pro „mnemotechniky“ p ipomínám: 19. 12. v 19:12,  
divadlo Kejklí  a p edstavení Út k do Egypta p es království eské. 

P edváno ní výstava v zasedací síni M Ú Byst ice 

Tradi ní váno ní výstava v Základní škole Byst ice 
ZŠ Byst ice Vás zve na tradi ní VÁNO NÍ VÝSTAVU VÝTVARNÝCH PRACÍ ŽÁK  A ZAM STNANC  NAŠÍ ŠKOLY 

od pond lí 16. 12. do pátku 20. 12. (po - t otev eno od 9.00 do 16.30 hod., pá otev eno od 9.00 do 11.30 hod. 
slavnostní zahájení výstavy i prodeje výrobk  v pond lí 16. 12. v 15.00 hod. v prostorách p ízemí budovy I. stupn  ZŠ 

Betlémské sv tlo m že mít každý doma 
Kdo chce mít doma sv tlo, které bylo p ivezeno až z dalekého Betléma, m že si b hem Št drého dne p ijít s lampi kou i krytou 
sví kou do p edsín  kostela sv. Šimona a Judy v Byst ici, kde bude od devíti hodin betlémské sv tlo svítit. 

P lno ní mše svaté 
P lno ní mši svatou asto navšt vují i lidé, kte í b žn  do kostela nechodí. Ale byst ická farnost má n kolik kostel  a pan fará
nem že být všude ve stejnou chvíli, je tedy t eba sloužit p lno ní mši i jindy než v p lnoci. Abyste to „nepropásli“ p inášíme místa 
a asy, kdy m žete p lno ní mši navštívit. 

Nejprve prob hne na Tožici, a to v 15 hodin, ve er potom v Nesva ilech ve 22 hodin, v Byst ickém kostele, bude o p lnoci. 

Komu by vadilo, že „p lno ní“ neprob hne v p lnoci, m že ji nazvat vigilie, ve starší eštin  se používal také svatve er. 

Jak sami vidíte, letošní kulturní nabídka je tedy opravdu velmi bohatá a každý si jist  vybere to, co je jeho srdci milé. 
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* neku ácké prost edí * d tský koutek * dorty domácí výroby * možnost po ádání r zných oslav *
* v pr b hu akcí „U Jelena“ upravená provozní doba dle p edstavení * 
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Vedení ú etnictví  
a da ové evidence 
Zpracování ú etnictví pro firmy i OSV

Vedení  • podvojného ú etnictví 
              • da ové evidence 
              • mezd 
              • da ového p iznání 

Jednání na ú adech elektronickou formou. 

Dvo áková Monika 
e-mail: ucetnictvidvorakova@seznam.cz 
Tel.:     371 388 413 

V Byst ici a osadách op t navštíví koledníci ve skupinkách v rámci pravidelné T íkrálové sbírky Vaše domácnosti. Budou Vám p át vše 
dobré do nového roku, n kde zazpívají i na p ání symbolicky ozna í dve e domu. Bude to n kdy ve dnech 2. ledna až 12. ledna 2014.  
Budou vd ni za každý Váš p ísp vek do zape et ných pokladni ek, jejichž výt žek se odešle na celostátní ú et Charity eská republika, 

odkud m že ú inn  pomáhat. O hlavních zám -
rech sbírky, výsledcích, apod. se do tete na  
www.trikralovasbirka.cz.   
Zveme Vás, d ti, i dosp lé, pokud máte zájem se 
zú astnit jako koledníci, abyste se ozvali  
do 23. 12. Marku Stašovi z Radošovic p. 33  
na tel. . 608 027 354,  
resp. na mail stasam@tiscali.cz.  

D kujeme. 



Fotografická kronika (pokra ování na stran  24) 

Listopad byl pro Byst ici m sícem vozovek. Na této fotografii  
vidíte nový povrch silnice do Hutí. 

Ani ob ané Hlivína nep išli zkrátka a nová cesta je podle stop 
hojn  využívána. 

Cesta do Jelen e sice není frekventovaná, ale i ona si zasloužila  
„nový kabát“ - a také ho dostala. Bohužel jen kousek, protože 
majetkoprávní vztahy neumožnily víc. Doufejme, že zatím. 

V Oub nicích byla postavena nová cesta ke h išti a h bitovu. Zde 
je ješt  ve fázi vzniku, ale dnes už se jezdí po novém. 

Také v Drachkov  se blýská na lepší asy. S bahnem je konec, 
povrch ješt  voní novotou. 

Silnice do Op etic byla po letní povodni podemletá a poškozená. 
Dnes už je všechno opraveno a jízda po ní je op t bezpe ná. 



11. 11. jsme uctili památku vále ných veterán . Tento celosv tov
významný den se u nás slaví teprve od roku 2001, p estože p ipo-
míná uzav ení p ím í mezi Spojenci a N meckem, jímž byly na 
západní front  ukon eny boje 1. sv. války. 

Radošovická kapli ka se do kala rekonstrukce. Taková práce je 
výrazem úcty k p edk m i historickým památkám a nem la by 
být opomíjena, i když ji má leckdo za zbyte nou. 

Fotografie p ipomíná jednání byst ického zastupitelstva ze 13. 11. 
To nejd ležit jší je teprve p ed námi - 11. 12. Pro  nejd ležit jší? 
Bude se na n m schvalovat rozpo et pro p íští rok. A „o peníze 
jde až v první ad “. 

Mokrá Lhota se do kala odbahn ní rybníka. Kdo m l p íležitost 
celý proces sledovat, ten dob e ví, jak toho bylo zapot ebí. 

22. 11. se v zasedací síni M Ú Byst ice sešli starostové obcí  
Mikroregionu Džbány, jehož je Byst ice lenem. 

„Zase jste se kochal, pane doktore?“ - Dnes už zlidov lá filmová 
hláška. Ale vydržte to, když cestou do práce nad Mokrou Lhotou  
vycházelo sluní ko tak krásn ! (Dnes už ovšem z stává schované 
pod obzorem.) 
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